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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 18. januar 2011 
stillet følgende spørgsmål nr. 147 (Alm. del) som hermed besvares.

Spørgsmål 147:
”Vil ministeren i forlængelse af svar på FLF alm. del - samrådsspm. AD om dioxinfoder 
den 11. januar 2011 redegøre for, om det er lovligt at anvende eksklusivaftaler for
foderleverancer?”

Svar:
Jeg har oversendt spørgsmålet til Plantedirektoratet, der har oplyst følgende, som jeg 
henholder mig til:

”Det formodes, at spørgsmålet er stillet på baggrund af de oplysninger, der blev givet 
under samrådet den 12. januar 2011 om distributionen af tysk dioxinholdigt specialfoder 
fra Lohmann til virksomheden, Triova ApS. 
Plantedirektoratet har fået oplyst, at Triova Aps. producerer og forhandler dyr 
(æglæggende høner) for fjerkræavlsfirmaet Lohmann, og det foder, der anvendes til 
avlsdyrene, kommer fra Lohmanns egen foderfabrik. Der er altså ikke tale om en 
eksklusivaftale mellem en forhandler og en aftager af foder, men derimod tale om en 
intern distribution af foder, hvor firmaet Lohmann ønsker at fodre deres egne dyr med 
foder fra egen produktion. 

Plantedirektoratet er i øvrigt ikke bekendt med, at der indgås eksklusivaftaler i 
forbindelse med foderleverancer i Danmark.”
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